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A drasztikus energia árrobbanás, az 
energiaszolgáltatói kapacitáshiány és 
szolgáltatói szerződések körül kialakult 
helyzet a gazdaságot bizonytalanságba 
sodorta és a KKV szektort újratervezésre 
kényszeríti.

Győri Imre, ügyvezető
Magyarmet Finomöntöde Kft. 

Biztos vagyok abban, hogy számos cé-
get súlyosan érint az energia áremelkedés. 
Látjuk, hogy Európa nyugati felében sorra 
zárnak be részlegesen vagy teljesen a nagy 
energiaigényű vállalatok, és ez várhatóan 
tovább gyűrűzik a többi iparágba is. Egyér-
telmű, hogy ez központi támogatás nélkül 
nálunk is bekövetkezik. Azok a cégek, akik 
nem tudják kiszolgálni vevőiket, elvesztik 
piaci kapcsolataikat, és nem utolsó sorban 
a munkaerőt. Ez a folyamat ellehetetleníti, 
gyakorlatilag működésképtelenné teszi a 
vállalatokat. 

Szembe kell néznünk a tényekkel: az ener-
giaszámláink többszörösére emelkedtek. 
Jelen számításaink szerint a megtermelt 
nyereségünket, amelyet további beruházá-
sokra, fejlesztésekre és létszámbővítésre 
fordítanánk, nem tudjuk realizálni, sőt, a 
várt nyereség többszöröse a veszteség mér-
téke, amit kénytelenek leszünk elkönyvelni. 
Kollégáimmal azon dolgozunk, hogy ezt a 
helyzetet megoldjuk. Más ágazatoknál, így 
nálunk is a vevőkre történő teljes átterhelés 
nem lehetséges, hiszen az energia mellett az 
alapanyagok, az igénybe vett szolgáltatások, 
pld. szállítás miatt már emeltünk árainkon, 
de ilyen mértékű árnövekedést ügyfeleink 
már nehezen fogadnak el. Mindemellett 
kidolgoztunk egy magyar tőzsdei árakhoz 
igazodó képletet, amelyet a vevők számlájá-
hoz, mint felárat fogunk beállítani. Ez akár 
plusz, akár mínusz összeg is lehet, attól füg-
gően, hogy a július vége előtti árakhoz ké-
pest hogyan alakul a tőzsdei ár.

Az utóbbi évek energiamegtakarító be-
ruházásainak köszönhetően rendelkezünk 
napelemekkel, takarékoskodunk az ener-
giával is, erre különböző intézkedéseket 
vezettünk be. Dolgozóink is értik ennek 
jelentőségét, és támogatják ezeket. De ön-
tödeként energiaigényünk kiemelkedően 
magas. Bár mindent megteszünk annak 
érdekében, hogy fogyasztásunkat csök-
kentsük, illetve energiafelhasználásunkat 
optimalizáljuk, az alkalmazott technológia 
határt szab ezen igyekezetünknek.

Energetikai korszerűsítés terén, régóta 
foglalkoztat a gondolat, hogy a kemencék 
által képződött veszteséghőt célszerű lenne 
hasznosítanunk. Erre keressük a megfelelő 
megoldást. Illetve szeretnénk létesíteni egy 
napelemparkot, ezzel kapcsolatban előreha-
ladott tárgyalások folynak a városvezetés-
sel a rendezési tervet illetően, reményeink 
szerint hamarosan a tervezési fázisba lép-
hetünk.

  

Nagy Ivonn
a Garzon Cégcsoport vezetője

Az energiaáremelés következményei drasz-
tikusak, annak hatása komplett iparágak el-
tűnését okozhatja. Állami beavatkozás nélkül 
csődhullámra és fokozódó körbetartozásra is 
számítok, mert a több, mint tízszeres áreme-
lés mértéke sokszorosan meghaladja a vállal-
kozások által kigazdálkodható mértéket. 

Különösen fontosnak tartom azt, hogy a 
gyártási költségek túlzott emelkedésével 
export vonatkozásában a magyar cégek so-
kat veszítenek versenyképességükből, pe-
dig a külföldi piacok még recesszióban is 
jó lehetőséget jelenthetnek a csökkenő bel-
földi kereslet ellentételezésére. A Garzon 
Cégcsoportot – tevékenységéből adódóan 
– inkább az áramdíjak emelkedése állítja 
nagyobb kihívás elé. Mivel a versenyszfé-
ra megköveteli a folyamatos hatékonyságra 
való törekvést - amelynek része a tudatos 
energiakorszerűsítés is - év végéig létrehoz-
zuk napelemparkunkat, amely jelentős mér-
tékben csökkenti majd költségeinket, illetve 
már 2021-ben a fűtés korszerűsítésében is 
komoly beruházást tudtunk megvalósítani. 
Növekvő exportlehetőségeink miatt áram-
költségeink csökkentése érdekében további 
beruházásokat tervezünk.  A jelen helyzet-
ben mindenképp számítok gyors és hathatós 
állami segítségre: rezsitámogatásra, illetve a 
körbetartozások megakadályozása érdeké-
ben banki finanszírozásra.

Macher Gábor, vezérigazgató
Macher Zrt.

Az energiaárak növekedése nemcsak direkt 
módon a termelési költségek növelésével járul 
hozzá a versenyképesség romláshoz, de indi-
rekt módon a beszállítói hálózaton keresztül 
is, ahol áremelkedést, nehezebb anyagbeszer-
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zés okozhat, esetlegesen megszűnő beszállí-
tókra is számítani lehet. Ezen hatások első 
jelei már érződnek is a cégek életében, már 
most látszik, hogy sok vállalkozás kénytelen 
szüneteltetni, vagy befejezni működését.

Beruházásaink segítségével sikerült mérsé-
kelni a direkt hatásokat, de az indirekt hatá-
sok, mint a beszállítói és logisztikai áremelé-
sek messze meghaladják a költségcsökkentés 
mértékét.

Az energia megtakarítást a már megvaló-
sult napelemes és megújuló-energiaforrást 
használó fűtésirendszer projektünk segíti. 

Természetesen gondolkodunk energia-
korszerűsítésben, a legnagyobb lépést már 
megtettünk köszönhetően jelenlegi Elnö-
künknek, Macher Mártának. Most jött el az 
ideje a finomhangolásnak. Ezen beruházások 
fajlagosan magasabb költségek mellett kisebb 
megtakarításokat hoznak, a Pareto-elv itt is 
érvényesül, de bízunk a hosszú távú megté-
rülésben. 

Jelenleg van érvényes szolgáltató szerződé-
sünk, de ilyen helyzetben sosem lehet biztos 
egy cég abban, hogy a szolgáltató nem mond-
ja fel a szerződést pl. vis-majorra hivatkozva, 
vagy abban, hogy egyoldalúan nem változtat 
a kondíciókon.

Márkus Gábor, ügyvezető
Inox Technology Kft. 

Az energia stabil és kiszámítható rendel-
kezésre állása mindenki számára alapvető 
fontossággal bír a magán- és üzleti életben 
egyaránt. Ennek a kiszámíthatóságnak és 
stabilitásnak a hiánya jelentősen nehezíti 
a gondolkodásunkat, befolyásolja döntése-
inket. Az energia árának emelkedése kihat 
minden szektorra, a globális ellátási láncok 
miatt pedig minden szereplőre, ránk is. Így 
közvetve és közvetlenül is befolyásolja a napi 
munkánkat. Az áremelkedés arra kényszerít, 
hogy gyors, többszöri döntéseket hozzunk. 
Ez nehézkesebbé teszi az eddig rutinszerű 
folyamatainkat.   

Vállalkozásunk működése alapanyag igé-
nyes. Ezek beszerzésének nehézsége és a napi 
árazás összetetté tette az ajánlatadást és ren-
delés esetén az árak fenntartását. Számunkra 
a korábbi ajánlati határidők már nem tartha-
tók és sokszor a projektek megvalósítása köz-
ben is változtatnunk kell az áron. 

Nem csak a jelenlegi energetikai problé-
mák generálnak megtakarítási beruházá-
sokat, korábban fennálló tényezők is erre 
sarkalltak minket. A költségtényezők között 
az egyik legjelentősebb az üzemi költség, 
ennek optimalizálása kiemelt célunk. Így 
az elmúlt időszakban olyan beruházásokat 
végeztünk, amik most is segítik költségeink 
csökkentését. 

Gondolkodunk a jövőben energiakorszerű-
sítésben, előtérbe helyezzük a viszonylag ha-
mar megtérülő beruházásokat.

Jelenleg van még érvényes szerződésünk 
az energiaszolgáltatóval, így nem tervezzük 
most a váltást. 

Möllmann Eszter tulajdonos
Möllmann-Ház 

A kis-és középvállalkozások is kitermelhetet-
len energia áremeléssel szembesülnek. Az áram 
jelenleg körülbelül háromszorosa a tavalyihoz 
képest, a gáz pedig tízszerese lesz mostantól. 
Ez évi 110 millió Forint többletköltséget ered-
ményez nálunk, ha csak a gázt számolom, amit 
nem lehet semmiféle áremeléssel kompenzálni. 

Komoly megszorításokat jelent ez vállalko-
zásunknak. Kénytelenek leszünk a wellness 
részleget teljesen lezárni, és előfordulhat, hogy 
a két szállodából csak egyet tudunk üzemeltet-
ni, azt is csak akkor, ha lesz vendégforgalom. A 
céges vendégek visszaesésétől tartunk, ugyan-
is ha a nagy ipari cégek sem tudják kitermelni 
a tízszeres gázárakat, akkor ismét áttérnek az 
online platformra és az üzleti turizmus vissza-
esik. Az energia áremelések mellett pedig még 
az infláció, a nyersanyagárak emelkedése is 
komoly kihívást jelent. Az élelmiszert és vegyi 
árut gyakran heti áron tudjuk beszerezni, ami 
komoly kiadásnövekedést eredményez.

Rendelkezünk napkollektorokkal, ami segíti 
a medencék vizének fűtését, más energiameg-
takarító beruházást jelenleg nem tervezünk.

Jelenleg még van szolgáltatói szerződésünk 
áramra és gázra, de ezek hamarosan lejárnak, 
és aktuális lesz az új szerződés megkötése. A 
téli időszakra még nem is rendelkezünk gázzal, 
ugyanis a szolgáltatók az energiaválságra hivat-
kozva készlethiánnyal küzdenek. Reményke-
dünk, hogy ez a napokban változik és lesz elér-
hető gáz a cégeknek is, nemcsak a lakosságnak.

Paksi Zoltán, ügyvezető
Üveg-Ásvány Kft.
 

Az energia áremelés-még most- véleményem 
szerint beláthatatlan következményekkel jár. 
Vállalkozásunkat ez a változás negatívan érinti. 
Hatása jelenleg: 40%-os az árbevétel csökkenés. 
Sajnos pesszimisták vagyunk a jövőre nézve. 

Az utóbbi években energiamegtakarító 
beruházásokat, csak minimális mértékben 
valósítottunk meg, de a közeli jövőben az 
életben maradás feltétele lesz.  Több megol-
dásban gondolkodunk, elsődlegesen nape-
nergia hasznosításában és annak közvetlen 
felhasználásában. Jelenleg van még érvé-
nyes szolgáltatói szerződésünk, amely a gáz 
esetében pár napon belül, a villany esetében 
egy hónapon belül lejár. Próbálkoztunk több 
ajánlat bekérésével, kisebb-nagyobb sikerrel.


